

SEP 2024 / BIL. 12 / 2024

EON

Epitome of Nature

SIFAR KEMISKINAN DAN KELAPARAN



MAJALAH PP BIOLOGI
UITMCNS

ISSN 2773-5869



9 772773 586005

PEMERKASAAN GOLONGAN IBU TUNGGAL DI MALAYSIA: INISIATIF KERAJAAN MALAYSIA DEMI PEMBANGUNAN EKONOMI YANG LEBIH INKLUSIF

Iza Faradiba binti Mohammad Patel¹, Afidah binti Osoman², Wan Faridatul Akma binti Wan Mohamad Rashdi¹, & Nurul Izzati binti Md Rashid²

¹Akademi Pengajian Bahasa, Universiti Teknologi MARA Cawangan Perak, Kampus Seri Iskandar, 32610 Bandar Baru Seri Iskandar, Perak

²Jabatan Undang-Undang, UiTM Cawangan Perak, Kampus Tapah, 35400 Tapah Road, Perak

izafa325@uitm.edu.my

EDITOR: DR. NURHAMIMAH ZAINAL ABIDIN

Kemiskinan dan kelaparan adalah cabaran serius yang sedang dihadapi oleh masyarakat global, termasuk Malaysia. Dalam konteks ini, golongan ibu tunggal sering kali berada dalam kategori yang paling terdedah kepada risiko ini. Pemerikasaan mereka bukan sahaja penting untuk meningkatkan kualiti hidup mereka sendiri tetapi juga untuk membawa perubahan positif kepada generasi akan datang. Terdapat beberapa inisiatif di Malaysia yang dilihat mampu memperkasakan golongan ibu tunggal sebagai sebahagian daripada usaha membasmi kemiskinan dan kelaparan di Malaysia.

Bantuan Sara Hidup (BSH) dan Bantuan Prihatin Nasional (BPN)

Di Malaysia, Bantuan Sara Hidup (BSH) dan Bantuan Prihatin Nasional (BPN) adalah inisiatif penting yang

bertujuan untuk memberi bantuan kewangan kepada golongan yang memerlukan, termasuk ibu tunggal. BSH (sebelumnya dikenali sebagai BR1M) memberi bantuan tunai secara langsung kepada isi rumah yang berkelayakan berdasarkan kriteria pendapatan dan keperluan. Manakala BPN diperkenalkan sebagai respons terhadap kesan pandemik COVID-19 untuk memberi bantuan tambahan kepada rakyat Malaysia.

Program-program ini membantu menyokong ibu tunggal dalam menampung kos asas seperti makanan, pendidikan, dan perubatan, yang pada dasarnya dapat mengurangkan tekanan kewangan mereka. Dengan memperkukuhkan kestabilan kewangan ibu tunggal, program ini membantu golongan ini untuk fokus kepada pembangunan sendiri dan

meningkatkan kebajikan keluarga.

Pendidikan dan Latihan Kemahiran

Pendidikan dan latihan kemahiran adalah faktor penting dalam pemerikasaan ekonomi ibu tunggal. Program anjuran Kementerian Pembangunan Wanita, Keluarga dan Masyarakat (KPWK) dan Majlis Amanah Rakyat (MARA) menawarkan pelbagai kursus dan latihan untuk memperluaskan kemahiran dan pengetahuan ibu tunggal. Ini termasuk kursus kejururawatan, teknologi maklumat, kraftangan, dan keusahawanan.

Contoh program yang berjaya adalah Program Transformasi Ekonomi Sosial (PTRANS) yang dilaksanakan oleh KPWKM. Program ini memberi tumpuan kepada memberi latihan dan sokongan kepada golongan wanita termasuk ibu tunggal untuk memulakan perniagaan atau mendapatkan pekerjaan yang lebih baik. Melalui pendidikan dan latihan, ibu tunggal dapat meningkatkan peluang pekerjaan mereka dan mengurangkan jurang kemiskinan dalam komuniti mereka.

Akses kepada Pembiayaan Mikro dan Usahawan Wanita

Pembiayaan mikro memainkan peranan penting dalam membantu ibu tunggal memulakan atau memperluaskan perniagaan kecil mereka. Program seperti Skim Pembiayaan Mikro di bawah organisasi Kementerian

Pembangunan Usahawan dan Koperasi (KUSKOP), Tekun Nasional, Amanah Ikhtiar Malaysia dan Bank Rakyat memudahkan akses kepada pinjaman dengan kadar faedah yang rendah. Ini membantu ibu tunggal untuk mendapatkan modal untuk memulakan perniagaan seperti kedai runcit, perkhidmatan kecantikan, atau perniagaan makanan.

Selain itu, program yang dianjurkan oleh usahawan wanita tempatan atau koperasi seperti Pembangunan Wanita Sabah (PWS) menyediakan sokongan tambahan dalam bentuk latihan pengurusan perniagaan dan akses kepada pasaran. Ini membantu ibu tunggal meningkatkan kecekapan operasi perniagaan mereka dan meningkatkan pendapatan.

Perkhidmatan Sokongan Sosial dan Kesihatan

Perkhidmatan sokongan sosial dan kesihatan adalah sangat penting dalam membantu ibu tunggal menguruskan tanggungjawab mereka dengan lebih berkesan. Program seperti MySalam dan Skim Peduli Kesihatan untuk Golongan B40 menyediakan perlindungan kesihatan tambahan dan bantuan kewangan untuk rawatan kesihatan yang diperlukan.

Selain daripada itu, perkhidmatan penjagaan anak daripada Tadika Kemas dan program jagaan kanak-kanak komuniti membantu ibu tunggal untuk mendapatkan perkhidmatan penjagaan yang berkualiti kepada anak-anak mereka semasa mereka

sedang bekerja atau sedang menghadiri latihan. Akses kepada perkhidmatan sokongan yang komprehensif membantu golongan ibu tunggal untuk memastikan kebajikan dan perkembangan anak-anak mereka terjaga dikala mereka membangunkan kerjaya atau perniagaan mereka sendiri.

Penglibatan Komuniti dan Kerjasama Korporat

Kerjasama antara pihak kerajaan, sektor swasta, dan badan sukarelawan juga penting dalam memastikan keberkesanan inisiatif pemerkasaan ibu tunggal. Program sukarela korporat yang melibatkan latihan kemahiran dan penempatan pekerjaan dengan syarikat-syarikat tempatan memberi peluang kepada golongan ibu tunggal untuk memasuki pasaran kerja formal atau mendapatkan pengetahuan dalam bidang yang mereka minati.

Ini secara tidak langsung dapat meningkatkan penyertaan mereka dalam komuniti tempatan. Melalui koperasi sosial atau perkumpulan ibu tunggal pula, mereka dapat membina jaringan sokongan yang penting. Inisiatif seperti ini membantu ibu tunggal berkongsi sumber daya, pengalaman, dan sokongan moral yang diperlukan untuk mengatasi cabaran yang mereka hadapi.

Inisiatif Digital dan Teknologi

Perkembangan teknologi digital telah membuka peluang baru untuk para ibu tunggal dalam menjalankan perniagaan atau

melanjutkan pelajaran secara dalam talian. Aplikasi e-dagang seperti Shopee, Lazada dan Tiktok Shop membolehkan ibu tunggal untuk menjual produk mereka secara dalam talian dengan kos yang rendah dan dengan capaian kepada pasaran global. Selain daripada itu, platform pembelajaran dalam talian seperti Coursera dan edX menyediakan kursus-kursus berkualiti dari universiti-universiti terkemuka di seluruh dunia, membolehkan ibu tunggal untuk meningkatkan kelayakan dan kebolehan mereka secara fleksibel.

Secara keseluruhannya, pemerkasaan golongan ibu tunggal di Malaysia adalah aspek penting dalam salah satu usaha untuk membasmi kemiskinan dan kelaparan. Dengan menyediakan akses kepada bantuan kewangan, pendidikan dan latihan kemahiran, pembiayaan mikro, perkhidmatan sokongan sosial dan kesihatan, penglibatan komuniti, dan teknologi digital, kerajaan dapat membantu meningkatkan kestabilan ekonomi dan sosial ibu tunggal. Inisiatif-inisiatif ini bukan sahaja memberi mereka peluang untuk mengekalkan dan membangunkan kehidupan mereka sendiri tetapi juga membawa manfaat jangka panjang kepada masyarakat secara keseluruhan. Dengan pendekatan yang holistik dan bersepadu, Malaysia boleh mencapai matlamat membasmi kemiskinan dan kelaparan serta mencapai pembangunan mampan yang lebih inklusif untuk semua golongan masyarakat.

Rujukan:

Jabatan Kebajikan Masyarakat Malaysia. (2020). Pusat Jagaan Kanak-Kanak Kemas. Retrieved from [\[http://www.jkm.gov.my\]](http://www.jkm.gov.my)(<http://www.jkm.gov.my>)

Kementerian Kewangan Malaysia. (2020). Bantuan Sara Hidup (BSH) & Bantuan Prihatin Nasional (BPN). Retrieved from [\[https://www.treasury.gov.my/index.php/en/bsh-bpn\]](https://www.treasury.gov.my/index.php/en/bsh-bpn)(<https://www.treasury.gov.my/index.php/en/bsh-bpn>)

Kementerian Pembangunan Wanita, Keluarga dan

Masyarakat Malaysia. (2020).

Program Transformasi Ekonomi Sosial (PTRANS). Retrieved from [\[http://www.kpwkm.gov.my\]](http://www.kpwkm.gov.my) (<http://www.kpwkm.gov.my>)

Majlis Amanah Rakyat (MARA). (2020). Skim Pembiayaan Mikro Kementerian Pembangunan Usahawan (MED). Retrieved from [\[https://www.mara.gov.my\]](https://www.mara.gov.my) (<https://www.mara.gov.my>)

MARA Malaysia. (2020). Program Pendidikan dan Latihan Kemahiran. Retrieved

From [\[https://www.mara.gov.my\]](https://www.mara.gov.my) (<https://www.mara.gov.my>)

Pembangunan Wanita Sabah (PWS). (2020). Koperasi Wanita. Retrieved from [\[http://www.pws.org.my\]](http://www.pws.org.my)(<http://www.pws.org.my>)

Perkeso Malaysia. (2020). MySalam. Retrieved from [\[https://www.perkeso.gov.my\]](https://www.perkeso.gov.my)(<https://www.perkeso.gov.my>)

Shopee Malaysia. (2020). Shopee. Retrieved from [\[https://shopee.com.my\]](https://shopee.com.my)(<https://shopee.com.my>)